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Protokół nr 5/2023 

z posiedzenia Komisji Budżetowej  

w dniu 29 maja 2023 roku 

 

 

WAK.0012.6.5.2023 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Leszek 

Smuniewski, powitał członków komisji oraz Gości uczestniczących  

w posiedzeniu komisji. 

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności Gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

                    

 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę                               

Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2023. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2023-2043. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Wieliszew. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości na rzecz Powiatu Legionowskiego. 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

8. Wolne wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia.      

Przewodniczący komisji zapytał, czy ktoś chciałby zaproponować jakieś zmiany         

w porządku obrad. Nikt nie zgłosił, więc Pan Leszek Smuniewski przystąpił do jego 
realizacji. 

 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę                               

Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r.         

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2023. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego 

o omówienie projektu uchwały. 

 



 

2 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w projekcie uchwały po stronie dochodów 

wprowadzone zostały: 

1) zwroty dotacji za 2022 rok niewykorzystanych lub pobranych w nadmiernej 

wysokości wraz z odsetkami. Dodała, że dotacje zostały zwrócone przez 

niepubliczne szkoły i placówki oświatowe w łącznej kwocie 45.610,00 zł; 

2) wpływ do budżetu w kwocie 6.105,00 zł, który dotyczy wpływu do budżetu powiatu 

niewykorzystanych w 2022 roku środków finansowych gromadzonych na 

wydzielonych rachunkach dochodów własnych. Nadmieniła, że zwroty są                        

z powiatowych placówek oświatowych; 

3) dotacje z budżetu państwa na realizację zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego w 2023 roku na podstawie decyzji Wojewody Mazowieckiego – 

kwota 9.644,00 zł 

4) dotacje celowe z gmin z terenu Powiatu Legionowskiego na prowadzenie przez 

powiat przedszkola specjalnego przy PZSiPS w Legionowie – kwota 392.341,24 zł; 

5) kwota 300.000,00 zł – dotacja celowa w ramach pomocy finansowej z Województwa 

Mazowieckiego na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Projekt i budowa budynku 

na potrzeby LO w Stanisławowie Pierwszym w Gminie Nieporęt”. 

Kolejno Skarbnik Powiatu Legionowskiego powiedziała, że po stronie wydatków                       

w omawianym projekcie uchwały ujęto zwiększenia planu: 

1) kwota 200.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania majątkowego             

pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa skrzyżowania drogi 

powiatowej Nr 1819W – ul. Jagiellońskiej z drogą gminną ul. J. Słowackiego                

w Legionowie wraz z infrastrukturą”, dodała, że z uwagi na otrzymanie ofert 

dotyczących faktycznych kosztów realizacji zadania w wyniku przeprowadzonego 

postępowania przetargowego, brakuje środków finansowych. Nadmieniła,                  

że zadanie realizowane jest w ramach przedsięwzięć ujętych w WPF; 

2) kwota 450.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania majątkowego              

pn. „Projekt i budowa budynku na potrzeby LO w Stanisławowie Pierwszym                 

w Gminie Nieporęt”. Środki zostaną przeznaczone na zakup pierwszego 

wyposażenia LO w sprzęt informatyczny, sprzęt do pracowni chemicznej oraz sprzęt 

sportowy, w tym w ramach przyznanego dofinansowania z budżetu Województwa 

Mazowieckiego w kwocie 300.000,00 zł; 

3) kwota 14.386,00 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów utrzymania dzieci               

z terenu Powiatu Legionowskiego w placówkach opiekuńczo – wychowawczych na 

terenie Powiatu Gostyńskiego (w formie dotacji), w związku ze zmianą stawek 

utrzymania dzieci; 

4) kwota 73.500,00 zł z przeznaczeniem na zakup sprzętu informatycznego na 

potrzeby Starostwa Powiatowego w Legionowie; 

5) kwota 15.814,00 zł z przeznaczeniem na zwiększenie środków na pokrycie kosztów 

obsługi Mazowieckich Igrzysk Młodzieży Szkolnej.  

Następnie dodała, że w ramach Działu 926 Kultura Fizyczna dokonuje się przesunięcia 

środków w kwocie 7.000,00 zł, zabezpieczonych na realizację w ramach dotacji, zadań          

z zakresu tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu, z przeznaczeniem na 

realizację w formie dotacji zadań z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej.  

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję, w której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Leszek Smuniewski zapytał o dotacje z 2022 roku, zarówno jeżeli chodzi o oświatę jak 

i opiekę wychowawczą. Zauważył, że są związane z tym koszty upomnienia. Zapytał, czy 

są trudności z wyegzekwowaniem tych nienależnie pobranych środków finansowych? 
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Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że są sporadyczne sytuacje. Dodała, że transze 

dotacji przekazywane są miesięczne, natomiast rozliczenie jest dopiero w przyszłym roku 

za cały rok.  

 

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania:  

 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Budżetowa wydała pozytywną opinię            

w sprawie omawianego projektu uchwały. 

 

 

 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na 

lata 2023-2043. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego 

o omówienie projektu uchwały. 

 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że projekt uchwały przedstawia zmiany, które 

zostały podjęte w ramach kompetencji Zarządu Powiatu, w okresie od 28 marca do               

16 maja br. oraz z uchwałami Rady Powiatu w Legionowie z dnia 24 kwietnia br. oraz przed 

chwilą omówionego projektu uchwały. W ramach projektu tej uchwały zwiększono plan 

dochodów majątkowych o kwotę 300.000,00 zł, w związku z przyznaniem pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej z Województwa Mazowieckiego na realizację zadania 

inwestycyjnego pn.: „Projekt i budowa budynku na potrzeby Liceum Ogólnokształcącego     

w Stanisławowie Pierwszym w Gminie Nieporęt”, w ramach instrumentu wsparcia zadań 

ważnych dla równomiernego rozwoju Województwa Mazowieckiego. 

 

Dodała, że w załączniku nr 2, czyli Wykazie przedsięwzięć do WPF, zawarta jest zmiana 

dotycząca zwiększenia nakładów finansowych oraz limitu na rok 2023 w zakresie dwóch 

inwestycji: 

1) „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa skrzyżowania drogi 

powiatowej Nr 1819W – ul. Jagiellońskiej z drogą gminną ul. J. Słowackiego                

w Legionowie wraz z infrastrukturą – kwota 200.000,00 zł;  

2) „Projekt i budowa budynku na potrzeby Liceum Ogólnokształcącego                              

w Stanisławowie Pierwszym w Gminie Nieporęt” – kwota 450.000,00 zł. 

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania:  

 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Budżetowa wydała pozytywną opinię            

w sprawie omawianego projektu uchwały. 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Wieliszew. 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Wicestarosty Legionowskiego                      

o omówienie projektu uchwały. 

Pan Konrad Michalski powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Gminy Wieliszew w wysokości 5.000,00 zł, z przeznaczeniem 

na organizację imprezy sportowej pn. „Ultramaraton Powstańca 1944-2023”. 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję, w której udział wzięli.  

Pan Mirosław Kado powiedział, że organizowane w innych gminach biegi zazwyczaj trwają 

ok 1 godziny. Zaproponował, aby w przyszłości rozważyć udzielenie wyższej kwoty pomocy 

finansowej na tą imprezę sportową, ponieważ to są biegi, które trwają 10 godzin. 

Pan Leszek Smuniewski zaproponował, aby taki wniosek został złożony do projektu budżetu 

powiatu na przyszły rok. 

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania:  

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i  wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Budżetowa wydała pozytywną opinię            

w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

 

 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości na rzecz Powiatu Legionowskiego. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Geodety Powiatowego o omówienie 

projektu uchwały. 

Pan Paweł Łukaszczuk powiedział, że przedmiotem omawianej uchwały jest wyrażenie 

zgody przez Radę Powiatu Zarządowi Powiatu w Legionowie na nabycie nieruchomości, 

poprzez złożenie do Wojewody Mazowieckiego wniosku o przekazanie powiatowi działki na 

której usytuowany jest Dom Pomocy Społecznej „Kombatant”, w trybie przepisów Art. 64 

ustawy z dnia 13 października 1998 roku Przepisy wprowadzające ustawy reformujące 

administrację publiczną. Artykuł ten mówi o tym, że przekazanie powiatowi mienia Skarbu 

Państwa na potrzeby realizacji  zadań własnych przez powiat, następuje na wniosek 

Zarządu Powiatu w drodze decyzji wojewody. Dodał, że DPS „Kombatant” jest 

zlokalizowany na działce nr 2/18 z obrębu 30 Miasta Legionowo, u zbiegu ulicy 

Jagiellońskiej i Nowobarskiej. Nadmienił, że w chwili obecnej działka stanowi własność 

Skarbu Państwa w ustawowym zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy 

Państwowe, reprezentowanego na terenie Powiatu Legionowskiego przez Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Jabłonna. 
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Kolejno Geodeta Powiatowy dodał, że budynek DPS „Kombatant” w Legionowie,                     

w przeciwieństwie do gruntu, stanowi własność Powiatu Legionowskiego na mocy decyzji 

Wojewody Mazowieckiego z 2002 roku. Działka na której znajduje się budynek jest                

w bezterminowym i nieodpłatnym użyczeniu na rzecz powiatu od Państwowego 

Gospodarstwa Leśnego. 

Pan Paweł Łukaszczuk powiedział, że budowa budynku została rozpoczęta w 1997 roku,      

na użyczonej na ten cel przez Lasy Państwowe nieruchomości, przez Wojewódzki Zespół 

Pomocy Społecznej, którego obowiązki w zakresie budowy przejął w 1999 roku Wojewoda 

Mazowiecki, a następnie scedował obowiązki związane z budową na  Powiat Legionowski.  

Powiat Legionowski złożył w 2000 roku do Wojewody wniosek o nabycie własności 

nieruchomości w drodze komunalizacji. Wojewoda wydał taką decyzję w 2001 roku, ale po 

odwołaniu Lasów Państwowych, uchylił ją w 2002 roku w części dotyczącej działki 

pozostawiając powiatowi jedynie własność budynku. 

Geodeta Powiatowy powiedział, że z uwagi, iż istnieje konieczność uregulowania stanu 

prawnego całej nieruchomości dla sprawnego i poprawnego realizowania zadań przez 

powiat, podjęte zostały działania, które wymagają złożenia wniosku do wojewody                    

i wyrażenia przez Radę Powiatu w Legionowie zgody na nabycie nieruchomości.     

Starosta Legionowski dopowiedział, że rozmowy w tym temacie trwają już 3 lata. Wyraził 

nadzieję, że ta forma pozwoli na uregulowanie stanu prawnego DPS „Kombatant”                    

w Legionowie, ponieważ w tej chwili powiat utrzymuje obiekt, inwestuje w niego, natomiast 

nie posiada prawa do gruntu.  

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję, w której udział wzięli.  

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że ta inicjatywa pozwoli uporządkować kwestie 

własnościowe. Zapytał jakie ewentualne konsekwencje związane z kosztami, czy też 

sposobem zarządzania będą następstwem tej decyzji? 

Pan Paweł Łukaszczuk odpowiedział, że jakiekolwiek działania związane z budynkiem DPS 

„Kombatant” w Legionowie, np. naprawa elewacji, ocieplenie wymaga wyrażenia zgody 

Nadleśnictwa. Dodał, że Lasy nie prowadzą na tej działce żadnej gospodarki leśnej, 

ponieważ nie mogą. Nadmienił, że na wszelkie zgłoszenia, że np. drzewo się pochyla muszą 

podejmować działania. 

Kolejno nadmienił, że pierwsze rozmowy rozpoczęły się w 2012 roku z Nadleśnictwem. 

Jeżeli powiat występuje do Nadleśnictwa o uregulowanie tej kwestii, to otrzymuje 

odpowiedź, że zgodnie z ich procedurami, powiat może wziąć udział w przetargu i kupić tą 

działkę. Natomiast ostatnim rozwiązaniem zaproponowanym przez poprzedniego 

Nadleśniczego, było rozwiązanie umowy użyczenia, która w tej chwili jest umową użyczenia 

bezpłatną i bezterminową. Następnie zastąpienie jej umową dzierżawy, z ustaloną przez 

Lasy opłatą czynszu, a po 10 latach jako wieloletni dzierżawca, możliwością zakupu przez 

powiat działki bezprzetargowo.  

Powiat mając umowę użyczenia na takie rozwiązanie się nie zgadza. Po rozmowach                

z Regionalną Dyrekcją Lasów Państwowych i wojewodą zaproponowano, aby uregulować 

tą kwestię na drodze administracyjnej. Wtedy nie Lasy przekażą działkę powiatowi, tylko 

wojewoda wyda decyzję i nastąpi próba przeniesienia własności. 
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W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania:  

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i  wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że Komisja Budżetowa wydała pozytywną opinię            

w sprawie omawianego projektu uchwały.  

 

 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

  Przewodniczący komisji powiedział, że protokół został wcześniej udostępniony do 

zapoznania.  Zapytał, czy ktoś z obecnych Radnych chciałby wnieść uwagi do protokołu. 

Wobec braku zgłoszeń przystąpił do procedury głosowania. Wynik głosowania:  

 

7 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że protokół nr 4/2023 z posiedzenia Komisji 

Budżetowej w dniu 24 kwietnia 2023 r. został przyjęty. 

 

 

 

 

 

8. Wolne wnioski. 

 

Brak wolnych wniosków. 

 

 

 

 

9. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Posiedzenie komisji zamknął Pan Leszek Smuniewski.  

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej 

         

                   Leszek Smuniewski 

 

 

Protokół sporządziła Agata Szraga 

 


